
 

SPØRGSMÅL NR.  S 77 

§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Uddannelses- og forskningsministeren 

Dato: 7. oktober 2014 

Stillet af: Bertel Haarder (V)  

Hvor langt er ministeren kommet i sine overvejelser om at gøre det muligt for 

ansatte ved ESS og MAX4 i Skåne at bo i Danmark, jf. samrådet i Uddannel-

ses- og Forskningsudvalget den 10. juni 2014?  

(Spm. nr. S 77). 

Begrundelse 

Hvis de nye store forskningsinstallationer skal kunne tiltrække de allerbedste 

forskere fra hele verden, er det af betydning, at det er muligt for dem at bo i 

København, som har et stærkt internationalt ry sammenlignet med Lund og 

Malmø.  

Den 10. juni 2014 udtalte ministeren, at hun var »villig til at analysere pro-

blemstillingen nærmere, hvilket bl.a. indebærer, at vi får afklaret spørgsmålet 

om skattebetaling og brugen af serviceydelser«. 

Sagen er ikke blot interessant som led i Danmarks og Hovedstadsregionen 

forskningsstrategi, men også som led i det nyligt igangsatte arbejde om fjer-

nelse af nordiske grænsehindringer, som spørgeren er stærkt interesseret i 

som repræsentant for Nordisk Råd i de nordiske regeringers nyligt nedsatte 

Grænsehindringsråd. 

 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 7. oktober 2014 

 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til 

spørgeren på Bertel.Haarder@ft.dk, 

marie.licht@ft.dk og til 

Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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